
Maart 2010 

1 Ie jaargang nr. 1 

B e l a n g r i j k e d a t a : 2 0 m a a r t e n 2 6 j u n i 

Aanhef Naam 
Straat 
Postcode plaats 



 

 

Bestuursamenstelling: 

 

Voorzitter: Jan Booij 332126  

Secretaris: Ashok Somai 332174  

Penningmeester

: 

Tijn Bouw 331441 o.a. 

tuinadministratie 

Alg. 

bestuurslid: 

Christoffel Aarsen 331530 tuinkeuring 

Alg. 

bestuurslid: 

Wim Groot 

Lipman 

332362 Gewasbescherming 

/bestrijding 

Alg. 

bestuurslid: 

Arend Mulder  332381 tuinuitgifte 

Alg. 

bestuurslid: 

Jan Pelle 333281  tuinkeuring 

 

 

 

 

        Volkstuinvereniging Biddinghuizen 

Secretariaat: A. Somai, Uitloper 46, 8256CD Biddinghuizen 

Ingeschreven bij de KvK in Lelystad onder nummer 40059843 

Contributie: € 6 per jaar 
Huur: € 11,50 per are (100 m

2
)per jaar 

Rekeningnummer 348824570 t.n.v. M. Bouw 



 2

Voorwoord 

Dit was weer eens een leuke winter. Inmiddels zijn we weer uit de 

“winterslaap” ontwaakt. Als de zon schijnt, is het in de kas al lekker warm, 

maar nog te vroeg om wat te zaaien. In dit krantje wordt aandacht geschonken 

aan het verslag van de jaarvergadering. Verder doen we weer mee met de 

landelijke opschoondag, en is er een datum geprikt voor de open dag. Deze 

keer de laatste zaterdag van juni. 

We hebben weer een gesprek gehad met vertegenwoordigers van de gemeente 

over de invulling van een nieuw complex. Ook in dit overleg kwam naar voren 

dat we rekening moeten houden met een jaar of vijf, voordat verplaatsing een 

feit zal worden. Uiteraard kan dit veranderen, als bijvoorbeeld de gemeente 

een andere koers gaat varen wat betreft de woningbouw. (Zoals de meesten 

wel gezien hebben is het bedrijf van de Graaf al gesloopt.) 

We hebben gesproken over de vorm en oppervlakte van de tuintjes, te plaatsen 

schuurtjes, paden, parkeren enz. De stedenbouwkundige zal het plan nu verder 

uitwerken, zodat er een, voor beide partijen, onderhandelbare variant wordt 

gemaakt. In de tweede helft van het jaar praten we weer verder.  

 

Jan Booij 

********************************************************** 
Dit blad is mede mogelijk gemaakt door de 

opbrengsten van de advertenties 
********************************************************** 
 

 

www.biologischpootgoed.nl 
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Notulen van de jaarlijkse algemene ledenvergadering gehouden d.d. 25 

november 2009. 
 

Aanwezig: 27 leden 

Afwezig met kennisgeving dhr. G. de Lange 

 

Opening: De voorzitter heet een ieder welkom en verklaart de aanwezigheid 

van Jaap Geluk achter de bestuurstafel. Daar de secretaris zich, na een 

ingrijpende operatie, nog niet in staat voelt de notulen te verzorgen, heeft Jaap 

dit op zich genomen. Op voorhand wordt Jaap bedankt. 

 

Mededelingen: Een gemeentelijke delegatie heeft ons complex bezocht (24 

juni 2009). Er zit weinig schot in de zaak. Het bestemmingplan is goedgekeurd 

door de gemeenteraad. Het bos voor ons complex zal met voorrang opgeknapt 

worden, zoals uitgedund etc. om zodoende een beter aanzien te krijgen. De 

bosrand is door een aantal leden opgeschoond. Dit in het kader van de 

landelijke actie “Nederland schoon
1
”. Regelmatig zijn er toch weer gevallen 

van vandalisme geweest. Laat ieder oplettend zijn en dus oren en ogen goed 

openhouden.  

Het ledental is iets gedaald naar 140 leden. 

 

Verslagen ledenvergaderingen 2007 en 2008: 
Verslag 2007 - in orde bevonden 

Verslag 2008 - na een enkele correctie eveneens in orde bevonden o.a. de 

verhuizing van een lid van de kascommissie moet zijn, “opname in het 

ziekenhuis”. 

 

Ingekomen en uitgaande stukken:  

Ingekomen: Op 15 juni is binnengekomen de conceptreactie van de gemeente 

op de zienswijze van ons op het bestemmingsplan “De Graafschap” en op 30 

oktober is de uitgewerkte reactie ingekomen. Een schrijven over 

muziekrechten SENA: voor ons niet van toepassing.  

Brief stichting Clip: Evenals de volkstuinverenigingen in Swifterbant en 

Dronten zijn ook wij benaderd met het verzoek om mensen die van een 

uitkering moeten rondkomen en interesse in tuinen hebben te begeleiden. Door 

het tuinen “horen ze er weer bij” en ze kunnen mogelijk goedkoper aan 

groente en fruit komen. Een en ander loopt via de gemeente. 

Het bestuur heeft positief gereageerd.  

                                                           
1
 www.stichtingnederlandschoon.nl/ 
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Over een verhuizing is nog niets naders bekend, zoals het er nu voorstaat 

“zitten” we nog wel 5 jaar. Op de weitjes komt, zoals bekend, een grond-

/zanddepot, de aan- of afvoer zal of over de Oldebroekerweg of over ons 

hoofdpad gaan lopen. Een lid merkt op, dat in het financiële plan betreffende 

de Graafschap geen geld gereserveerd is voor de verhuizing van ons complex. 

De voorzitter heeft de betreffende stukken hier niet ter beschikking en zal er in 

het maartnummer van ons contactblad op terugkomen.  

 

Uitgaande: Inspraakreactie op het ontwerp bestemmingsplan. 

 

Jaarverslagen en financiële zaken: 
 

Het verslag van de secretaris zal in het maartnummer van ons contactblad 

worden opgenomen.  

Door eerder genoemde omstandigheden is er nog geen verslag. 

Het verslag van de penningmeester wordt zonder op- of aanmerkingen in orde 

bevonden, waarna de begroting wordt vastgesteld. Tuinhuur en contributie 

blijven ongewijzigd. De kascontrolecommissie, bestaande uit de heren 

Kabbedijke en Post, en als reserve de heer Geluk heeft de kas van zowel 2007 

en 2008 gecontroleerd en in orde bevonden en stelt voor de penningmeester 

decharge te verlenen over beide jaren. Volgens een van onze leden geldt dat 

tegenwoordig voor het hele bestuur. Daar de heer Post aftredend is, bestaat de 

nieuwe kascie. uit de heren Kabbedijke en Geluk, en als reserve de heer 

Jochemsen.  

 

Het verslag van de keuringscie. wordt mondeling toegelicht door de heer Jan 

Pelle. Over het algemeen genomen lagen de tuinen er, mede door goede weer, 

goed bij. Helaas zijn er ieder jaar weer enkele leden die de hand lichten met 

het onderhoud en daarover worden ze aangesproken. Uit de vergadering wordt 

opgemerkt toch strenger te keuren. Als reactie stelt de commissie: het lid 

persoonlijk te benaderen en vragen naar het waarom, bijvoorbeeld langdurige 

ziekte etc.  

 

De prijsuitreiking voor de beste tuin: de eerste prijs is voor de heer G. van 

Groningen, de tweede prijs is voor de heer W. Castricum en de derde prijs 

voor de heer H. Bouwman. Zoals gebruikelijk zijn de cadeaubonnen ter 

beschikking gesteld door de fa. Gardenbroek, waarvoor dank. 
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Bestuursverkiezing: 

Aftredend zijn de heren C. Aarsen en M. Bouw, algemeen lid respectievelijk 

penningmeester, beiden zijn herkiesbaar. Er zijn geen tegenkandidaten, zodat 

beiden bij acclamatie zijn herkozen. 

 

Voorstel aanpassing huishoudelijk reglement: 

Artikel  5 wordt aangepast: Toegang tot het complex hebben leden en niet 

leden die namens een lid het complex bezoeken. Verder zijn er aanpassingen  

in verband met andere wetgeving e.d. 

Voorstel tot aanpassing wordt aangenomen. 

 

Rondvraag: 

Evaluatie open dag: Hoewel er weinig belangstelling was, is het bestuur van 

mening het niet bij deze ene keer te laten en volgend jaar weer een open dag te 

houden; mogelijk was de datum (22 augustus) een negatieve factor. Het was 

gezellig en het heeft nieuwe leden opgeleverd. 

De brief van stichting Clip komt weer ter sprake: de bestuursleden willen 

assisteren, kosten voor de vereniging zijn er niet aan verbonden.  

Opgemerkt wordt dat we zouden kunnen publiceren in Biddinghuizen Actueel 

naar aanleiding van de euro 25,-- die we jaarlijks doneren. Volgens het bestuur 

wordt hier toch wel ruim gebruikt van gemaakt. Er is in onze vereniging geen 

lief en leedfonds. Het bestuur stelt, dat naar aanleiding van een vraag, hier 

meerdere malen intern over gesproken is. Er is helaas geen zicht op wat er 

gaande is onder de leden, het gevolg is: de een krijgt wel aandacht en de ander 

wordt gepasseerd, wat aanleiding kan zijn tot ongenoegen.  

Weer een oproep aan de leden om bijdragen voor ons contactblad en eventueel 

iemand die zich wil bezighouden met de opmaak, dan wel de volledige 

verzorging. 

 

Pauze. 

 

Het woord is aan de heer v/d Graaf, die met behulp van de beamer, vertelt wat 

we allemaal in en rond ons dorp kunnen zien op het gebied van flora en fauna..  

De voorzitter bedankt de heer v/d Graaf en geeft hem een cadeaubon en wenst 

een ieder wel thuis. 

Jaap Geluk. 
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Decharge 
Over de betekenis van het decharge verlenen bestaat wat onduidelijkheid. In 

de vergadering van afgelopen november was dit een onderwerp van gesprek, 

zoals u uit het verslag kunt opmaken.  

Daarom hierna een stukje toelichting. Decharge betekent:  
de - char - ge [dee` sjarzj(` )] («Frans) kwijting, ontheffing van verantwoordelijkheid: 

aan de penningmeester decharge verlenen; zijn rekening en verantwoording 

goedkeuren; vrijspreking van schuld; getuige à decharge getuige ter ontlasting (van de 

beschuldigde). 

In de betekenis bij een vereniging moet dit ruimer worden gezien. 

De kascommissie (ook: kascontrolecommissie, soms afgekort tot kcc of 

kascie) van een vereniging is een speciale commissie die de boekhouding van 

de vereniging controleert. De belangrijkste taak van de commissie is het 

controleren van de jaarrekening, gemaakt door de penningmeester. Verder kan 

de kascommissie een oordeel uitspreken over het gevoerde financiële beleid. 

Ook kan de commissie vooraf aan een periode de begroting controleren. 

Om uit te sluiten dat de penningmeester de vereniging verlaat zonder degelijke 

financiële documenten achter te laten, waardoor de vereniging later in de 

problemen zou kunnen komen, wordt in de statuten vaak geëist dat de pen-

ningmeester pas gedechargeerd mag worden wanneer de kascommissie tijdens 

de ALV heeft kenbaar gemaakt de jaarrekening goed te keuren. Het is overi-

gens een misverstand dat de decharge verleend wordt aan de penningmeester. 

De kascommissie adviseert de ALV wel of niet decharge te verlenen aan het 

gehele bestuur, en niet alleen aan de penningmeester. Men noemt het contro-

leren van de financiële documenten door de kascommissie een kascontrole. 

Om belangenverstrengeling te voorkomen moet de kascommissie binnen de 

vereniging een onafhankelijke positie hebben. Dit onderscheidt haar van 

andere commissies. Onafhankelijk zijn houdt in dat: 

• Leden uit het bestuur van de vereniging geen zitting mogen nemen in 

de kascommissie.  

• Personen die actief zijn in een andere commissie binnen de vereniging 

geen zitting mogen nemen in de kascommissie.  

• De kascommissie zelf geen uitgaven mag doen. 

Mochten hier nog vragen of opmerkingen over zijn dan horen wij dat graag.  
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Zoals op de jaarvergadering is medegedeeld, zou het verslag van de secretaris in het 

krantje gezet worden. 

Verslag van de secretaris 

 

Doordat ik een poosje in de lappenmand heb gezeten kon ik niet op tijd mijn verslag 

schrijven. Maar bij deze alsnog een kort verslag van de secretaris. 

Het bestuur is diverse keren bij elkaar geweest. Hierbij zijn de lopende zaken 

besproken. Daarnaast is er regelmatig mondeling of telefonisch contact  geweest met 

zowel DB-leden als AB-leden. 

 

Verplaatsing volkstuin, 

Er is met het bestuur regelmatig over gesproken, en ook met het gemeentebestuur is 

regelmatig overleg. De voorzitter heeft in zijn voorwoord hieraan een stukje gewijd en 

op de algemene ledenvergadering mondeling tekst en uitleg gegeven. 

 

Diefstal, vernielingen. 

Er is melding gemaakt van diefstal van groenten, fruit en schade aan plastic kassen en 

een huisje. 
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Plantjesdepot 

Plantjesdepot voorziet in een behoefte. Gebrachte plantjes zijn binnen een mum van 

tijd weer opgehaald door leden die dit goed kunnen gebruiken. Hebt u plantjes over 

breng ze naar het plantjesdepot. Velen zullen u dankbaar zijn. 

 

Tot slot 

Langs deze weg wil het bestuur een ieder dank zeggen voor zijn of haar medewerking 

verleend aan de vereniging. 

 

Secretaris Ashok Somai 

 

VOORJAARCIRCULAIRE maart 2009  

We hebben de circulaire wat ingedikt. We streven tenslotte naar minder regels. 

De meest voor de hand liggende punten hebben we weggelaten. 

 

1. Aardappelen: 
Deze moeten gepoot worden op de C-strook, dit is vanaf het pad gezien, de 

laatste strook, ongeveer 6,65 meter lang. N.A.K. goedgekeurd pootgoed is 

verplicht. Volgens een besluit van de algemene ledenvergadering van 1987 is 

het bespuiten tegen Phytophthora verplicht. Begin hier vroeg mee, al bij een 

hoogte van 5 cm kan het gewas infecteerbaar zijn. Raadpleeg bij twijfel een 

deskundige. Door de keurings-cie. zal er ook gecontroleerd worden op 

Phytophthora. Als deze schimmelziekte geconstateerd wordt, kunt u opdracht 

krijgen het loof te verwijderen om besmetting naar ander percelen te voorko-

men en na het rooien zieke knollen af te voeren en niet onder te spitten of in 

de bosrand te gooien. Bent u langdurig afwezig zorg dan dat toch wordt 

gespoten.  

 

3. Tuinkeuring: 
De keuringscommissie bestaat uit de heren Jan Pelle en Stoffel Aarsen. 

Tuinkeuringen zullen in de maanden april tot en met september plaats-

vinden. Niet naleven van de regels kan consequenties hebben voor de tuinder. 

 

EXTRA AANDACHT: Mocht u door ziekte van uzelf, gezinsleden of andere 

omstandigheden niet in staat zijn uw tuin naar behoren te onderhouden, meldt 

u dit dan even bij de leden van de keuringscie of het bestuur. Dit voorkomt 

ergernis aan beide zijden en wellicht kan er hulp worden geboden. 
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Naambordjes: Aan de padzijde van iedere tuin hoort een bordje geplaatst te 

zijn met daarop duidelijk leesbaar uw naam en het tuinnummer. 

 

5. Asbest: 

Bij nieuw- of herbouw mogen, volgens wettelijke regels, geen asbesthouden-

de materialen worden toegepast. Dit geldt natuurlijk voor alle toepassingen, 

zoals composthopen en afzettingen. 

 

6. Paden: 
Het hoofdpad dient groen te blijven met uitzondering van verhardingen met 

bijvoorbeeld tegels. Niet doodspuiten en geen houtsnippers aanbrengen. Het 

maaien wordt door de vereniging verzorgd. U dient een strookje (steekbreedte) 

zwart te houden tussen het pad en de A-strook (Tenzij er tegels liggen). Wilt u 

gebruik maken van het graspad langs de sloten bijvoorbeeld voor afvoer van 

uw gewassen etc. doet u dit dan uitsluitend onder droge omstandigheden. 

 

7. Ontruimen: 

Het is niet toegestaan gewassen over te houden die in het voorjaar een bron 

van ziekten en plagen kunnen zijn. Dit ter beoordeling van de tuinkeurings-

commissie. Dit geldt in hoofdzaak voor koolsoorten en prei.
2
 

 

8. Onkruid: 
Door regelmatig te wieden kost het weinig moeite uw tuin schoon te houden. 

Voorkom dat het onkruid in bloei komt. Wees attent op kweekgras, dit is een 

wortelonkruid. Let vooral op tuinscheidingen en bedden met aardbeienplanten. 

Gedurende het gehele seizoen hakken en bij het spitten uitrapen en afvoeren. 

Wilt u chemisch bestrijden gebruik dan Round-Up of Top Gun. 

 

13. Niet uitgegeven tuinen: 

Ook deze tuinen hebben onderhoud nodig, om ze onkruid vrij te houden 

worden deze tuinen met chemische middelen bespoten dan wel beplant. Indien 

u zich hier niet mee kunt verenigen, staat het u vrij nabij gelegen lege tuinen 

zwart te houden met handkracht. Geeft u dit dan wel even door aan de bestuur. 

Het is niet de bedoeling dat op de niet uitgegeven tuinen afval wordt gedumpt.  

 

Het bestuur. 

                                                           
2
 Richttijd: Voor 1 april verwijderen.  
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Geld verdienen voor de vereniging? Kijk op 

www..rabobankflevoland.nl  

 

 

 

 

       

Het weer van 2009. 
In tegenstelling tot voorgaande jaren beperk ik mij tot enkele feiten. 

De zomer was warm en zonnig en over het gehele land genomen aan de droge 

kant. De gemiddelde temperatuur over deze maanden kwam in de Bilt uit op 

17.4º, dat is 0.8º boven het langjarig gemiddelde. Vooral augustus was warm 

18.4º,tegen17.2ºnormaal. De zomer telde 67 warme dagen, waarop het 20º of 

warmer was, op 25 dagen steeg het kwik tot zomerse waarden d.w.z. +25º. 

Gemiddeld telt een zomer 54 warme en 18 zomerse dagen. In de Bilt 1 

tropische dag: 30 ºof meer op 20 augustus, de hoogste temperatuur werd die 

dag in Ell (Limburg) gemeten:37º. De zon scheen 715 uur, het langjarig 

gemiddelde 591 zonne-uren, alle 3 zomermaanden waren zonniger dan 

normaal. Juni was aan de droge kant, juli vrij nat, augustus was de droogste 

zomermaand met circa 25 mm neerslag. Juli was echt een bijzondere maand: 

warm en zonnig, maar nat. Ondanks de vele buien was de gemiddelde 

temperatuur in de Bilt vaak hoog: 18.1º tegen 17.4º normaal. De zon scheen 
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235 uur tegen 201 normaal. Dan de neerslag: gemiddeld 101mm, ruim meer 

dan het normale:70 mm, langs de westkust viel plaatselijk slechts 43 mm, 

terwijl in de Noordoostpolder, Gelderland, Overijssel, Drenthe en Groningen 

meer dan 150 mm viel. In Elburg 211 mm waar wij ook iets van meekregen: 

211 mm.  

Landelijk was er 185 mm neerslag, tegen 220 normaal voor de drie zomer-

maanden. 

Vers in het geheugen zal de maand november nog wel liggen: extreem zacht 

met temperaturen tussen 13º en 18º. Dit is ongeveer 10º boven het langjarig 

gemiddelde en zeer bijzonder voor die tijd van het jaar. 

Tot slot het weer in en rond ons dorp. Januari was aan de droge kant: slechts 

42mm neerslag, nog iets beneden het landelijk gemiddelde. Februari was wat 

natter vergeleken met 2008. Maart en april waren droge maanden met respec-

tievelijk 48 en23 mm. Mei was een negatieve uitschieter met 81mm, 

veroorzaakt door enkele buien op 16 en 17 en 24 en26 mei, juni was weer 

droog met 59mm. Dan juli: 201 mm. De meeste regen viel in de eerste helft 

van deze maand met 31 mm op 6
e
 en 23

e
 en 25 mm op 8

e
 en 9

e
 juli. Hierdoor 

komt het gemiddelde van juli en augustus vrij dicht bij elkaar: 101 en 108 mm, 

sinds 1992. Augustus was weer droog met slechts 43 mm, iets meer dan het 

landelijk gemiddelende. Totale neerslag in de drie zomermaanden was 303 

mm, vooral te wijten aan juli. September was nog droger:32 mm, oktober weer 

net als in 2008, aan de natte kant met 93 mm. November was weer nat:128mm, 

ruim boven het gemiddelde, terwijl december weer aan de droge kant was met 

66 mm, met een droge periode van tot 24 december. 

Tot slot een woord van dank aan een van onze leden, die mij ieder jaar weer, 

begin januari, de hoeveelheden neerslag doet toekomen. 

Jaap Geluk. 

 

 
 

En hoor! hoe blij de lijster zingt, 
een prediker met verve; 
treedt nu in het verheugend licht, 
laat de natuur u leren. 
  
Als madelief het grasland tooit, 
de merel helder zingt, 
verwelkomt blij oprecht ons hart 
het nauw begonnen jaar. 
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De torenvalk 

Geruime tijd geleden, toen ik nog voorzitter was, stelde mijn overbuurman, 

een zekere Herman P. voor, een nestkast te plaatsen in de bosrand voor een 

torenvalk, met als doel de muizen weg te vangen, Het leek mij een goed idee 

en ik bracht het in de eerstvolgende bestuursvergadering. De leden waren niet 

enthousiast, want, stelden zij, de torenvalk zou vogeltjes eten. Ik heb ze van 

het tegendeel weten te overtuigen en beloofd en stukje in ons contactblad te 

schrijven over de torenvalk. De nestkast is er inmiddels, maar helaas onbe-

woond.  

De torenvalk behoort tot het geslacht Falco, één van de 4 subfamilies van de 

meer verspreide familie der valken. De zondagse naam is Falco Tinnunculus. 

Het mannetje heeft een blauwe kop en nek, roodachtige rug en vleugels met 

donkere vlekken en blauwe staart met een brede zwart uitgezoomde eindband. 

Het wijfje heeft een gestreepte roodbruine bovenzijde en is, zoals bij alle 

valken, groter dan het mannetje. 

De torenvalk met van snavel tot staartpunt ± 34 cm, waarvan 14 cm voor de 

staart, spanwijdte tussen de vleugels ± 75 cm. 

Zoals alle valken hebben ze een gekromde snavel met een scherpe punt, de 

zgn. valketand waarmee hij zijn prooi doodt. 

Het vliegbeeld is karakteristiek met lange, puntige vleugels en zeer lange 
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staart. 

Het ‘stilstaan’ in de lucht wordt “bidden” 

genoemd en geschiedt op een hoogte van 6-9 

m met uitgespreide staart op zoek maar prooi. 

Tussen het bidden zo nu en dan een korte glij-

vlucht. Zit ook graag op een telefoon-paal of 

– draad, een afrasteringspaal etc. om vandaar 

af de omgeving in de gaten te houden. 

Torenvalken hebben zeer scherpe ogen: op 

een afstand van 100 m kunnen ze een muis 

zien lopen. 

Nestelt vaak 

in oude 

kraaien- of 

eksternesten, 

maar maakt 

ook dankbaar 

gebruik van 

nestkasten. 

Dankzij deze 

nestkasten 

broedt hij de 

laatste jaren 

weer in 

steden en 

dorpen.  

Zoals alle 

roofvogels is 

de torenvalk 

het hele jaar 

beschermd 

en mede 

daardoor 

biddend 

boven open 

en half- open 

terreinen, 

zoals bermen 

en weilanden, te zien. 

Roept een herhaald schel kie-iek en ook kie-kie-kie.  
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De laatste weken van april legt het wijfje 2 tot 6 eieren. Om de 2 dagen 1 ei. 

De jongen komen dus met tussenpozen uit het ei, met (soms) tot gevolg dat de 

jongste verhongert, doordat de grotere jongen ‘voordringen’. 

De broedperiode bedraagt 1 maand, na nog een maand verlaten de jongen het 

nest. Het wijfje blijft op het nest, het mannetje draagt het voedsel aan. 

De torenvalk eet vooral veldmuizen, 3 à 4 per dag, bij gebrek aan voldoende 

muizen: sprinkhanen, kikkers, jonge ratten. Bij hoge uitzondering, in geval van 

nood, een enkele mus. 

Zijn er veel veldmuizen dan zijn er meer jongen, weinig veldmuizen- minder 

jongen. 

Behalve uilen braken ook torenvalken de onverteerbare resten uit: braakballen, 

te vinden onder of nabij hun nest. 

Fruittelers plaatsen ook nestkasten in de hoop dat er een torenvalk in gaat 

nestelen, die de spreeuwen weg kan houden en de muizen opeet. 

 

Jaap Geluk 

Noteer de datum van de landelijke opschoondag 2010 alvast in uw 

agenda: zaterdag 20 maart 2010. 

Ook dit jaar willen we weer meedoen met nationale opschoondag.  

Zullen we afspreken om ’s morgens 10.00 uur weer op de parkeerplaats 

te verzamelen, om vervolgens de bosjes en zo van de rommel te 

ontdoen. 

 
 

Open tuindag zaterdag 26 juni !!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!! 

Zoals ook al op de jaarvergadering is meegedeeld organiseren we dit jaar weer 

een open tuin dag. Het is de bedoeling om deze dag op zaterdag 26 juni a.s. te 

houden. Dit lijkt ons een betere tijd dan augustus. Het is net voor de meeste 

vakanties. Wat houdt het ook al weer in en wat wordt er van de leden 

verwacht. We verwachten natuurlijk goed verzorgde tuinen. Uiteraard is 

niemand verplicht mee te doen, maar we zien graag wat extra activiteiten op 

de tuinen. Daarbij is het leuk als er wat groenten, fruit en planten ten toon 

worden gesteld. Maak een soort kraampje van een plank of wat kisten en leg 

daar iets op. Mogelijk heb je iets om weg te geven, zoals jonge plantjes, fruit, 

bloemen e.d. Kortom kleed het leuk aan. Heb je ideeën geef ze door aan Chris 

Aarsen of een ander bestuurslid. 

De bedoeling is niet alleen het laten zien hoe mooi tuinieren kan zijn, maar 

ook om leden te werven. 
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Dus haal de vlaggen, slingers enz. maar tevoorschijn en maak het gezellig 

We zullen ruchtbaarheid geven aan deze dag door een mededeling in de BA en 

misschien op andere manieren. 

De tuinen (het complex) zijn tussen 10:00 en 16:00 uur open voor het publiek. 

Gedurende deze tijd is er altijd een bestuurslid aanwezig. 

 

Als het echt slecht weer is blazen we het af.  

 

Open tuindag zaterdag 26 juni !!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!! 

 
Winter in Biddinghuizen 

Dit plaatje is genomen vanaf het 

fietspad langs de Bremerbergweg 

kijkend richting ons dorp. 

Misschien hebt u ook een mooi 

plaatje geschoten in deze winter, 

of iets leuks meegemaakt. Laat 

het ons weten. 

 

Het leuke van in de tuin werken 

’s winters is dat er dikwijls een 

roodborstje dichtbij komt zitten 

om een graantje (beestje) mee te 

pikken.  

Het roodborstje durfde zelfs bij mij in 

de kas te komen toen ik daar aan het 

werk was.  

Omdat ik hem al eerder had gezien, had 

ik voor de zekerheid een fototoestel 

meegenomen. Hiernaast ziet u het resultaat. 
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Rode bes of aalbes 

 

Verschillende soorten van het geslacht Ribes worden om de vruchten 

gekweekt, zoals de kruisbes Ribes uva-crispa, de rode bes Ribes rubrum en de 

zwarte aalbes Ribes nigrum, kortweg zwarte bes genoemd. 

Bessen, in welke vorm dan ook, lijken wel te horen bij de ‘stoffering’ van onze 

aarde. Ze zijn dan ook bekend sinds mensenheugenis, ze lijken er altijd al 

geweest te zijn. In dergelijke situaties, waarin de mens zijn omringende 

producten normaal vindt, kom je zelden of nooit een schriftelijk verslag tegen. 

Zo komt het dat we in Noordwest Europa pas in de vijftiende eeuw bessen 

ontmoeten, prachtig getekend in een herbarium van 1484. 

Samengevat: bekend sinds mensenheugenis afkomstig uit noordoostelijke 

streken. Wij beperken ons tot de rode bes. 

Sinds de vijftiende eeuw is in de lage landen ook de naam aalbes in zwang, 

waarschijnlijk geleend van de Engelsen, die de bes gebruikten bij het brouwen 

van hun Ale, het Engelse bier. Verwarrend: bij ‘ons thuis’ waren aalbessen 

zwart en rood!! 

De belangrijkste smaakeigenschap van de bes: zijn frisheid of soms zelfs 

uitgesproken zure karakter, maakte hem populair, want zuur werkt als 

conservator. Dat weten we van augurken in zuur en zuurkool uit het vat. 

Tot pulp gestampte bessen hielpen hele volksstammen de winter door. 

Gedroogde bessen hielden het vitamine C gehalte op peil, belangrijk in 

eeuwen waarin bessen wel voorkwamen, maar niemand het bestaan wist van 

sinaasappels en citroenen. 

Vooral in Ierland, Schotland, Denemarken, Engeland, Duitsland en Nederland 

is er veel kweekwerk verricht met het ontwikkelen van soorten die een hogere 

opbrengst zouden geven. 

Aangezien bessen( van aardbei tot en met framboos) altijd tot het fijne fruit 

werden gerekend, was het stekken en veredelen een bezigheid die je 

regelmatig onder de adel tegenkwam. De bekende rasnaam Jonkheer Tets is 

hiervan het bewijs: een naam die trouwens ook in het buitenland bekend is. 

Bessenstruiken groeien in voedzame, vochtige aarde, een beetje zuur in de 

bodem is geen bezwaar, wat stalmest in de herfst, rond de ‘voet’ is een goede 

zaak. 

Van oudsher stonden ze bij elkaar in een tochtvrije hoek van de moestuin. 

Bessen houden het heel goed een jaar of tien op dezelfde plek vol, als ze elk 

najaar of vroeg in het voorjaar zo worden gesnoeid, dat de zon goed in het hart 

van de struik kan schijnen. 

Als u echt trossen met dikke bessen wilt plukken is snoeien noodzakelijk.  
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Amateurs, zoals wij, telen de rode bes als struiken, professionele telen in 

hagen: palen met draden waaraan de takken worden vastgezet. Voordeel: 

rondom zon en gemakkelijk te plukken. 

Om het aanbod te spreiden wordt geteeld in kassen of plastic tunnels, 

waardoor de oogst 3 à 4 weken wordt vervroegd.  

De professionele teelt breidt uit: in 2005 tot 271 ha, van de laatste jaren heb ik 

geen cijfers kunnen vinden. 

 

Jaap Geluk 

 

Mest   Attentie!!!!!!!!!!!!!!! 

De meeste mest is afkomstig van de Ponyweidevereniging. Hierover is veel 

contact tussen beide verenigingen om zo te voorkomen dat er teveel of te 

weinig wordt neergegooid. Als er teveel ligt, geeft dat problemen met o.a. de 

gemeente en het neemt onnodig parkeerruimte in beslag. 

Laat u zelf mest komen, geef dit dan even door aan een bestuurslid, zodat wij 

er zicht op de hoeveelheden houden en tijdig de ponyweidevereniging kunnen 

inlichten  



AUTOSERVICE 
V E R Z O R G E N WIJ UW: 

V O O R A L L E M E R K E N AUTO' S 
V R E P A R A T I E E N O N D E R H O U D 

V R E P A R A T I E V A N A U T O S C H A D E 

V IN- E N V E R K O O P 

T E V E N S V E R Z O R G E N WIJ UW: 
V A P K K E U R I N G 

V A P K E N D I E S E L T E S T 
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